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Jméno a příjmení – pište do okénka Učo Číslo zadání

4
1 Distribuce variantní koncovky vokativu singuláru

maskulin skloňovaných podle vzoru muž je závislá
na utvářenosti substantiva. Výjimkou je substanti-
vum

A soudce
B strýc
C obyvatel

2 Distribuce variantní koncovky vokativu singuláru
sustantiv skloňovaných podle vzoru pán je závislá
na finále kmene. Je-li finála velára, pak je koncovka
-u, není-li finála velára, je kocovka -e. Výjimkou jsou
substantiva:

A tvořená příponou -ák
B tvořená příponou -ek
C pravidlo platí bez výjimky
D bůh, člověk, syn

3 Vzor předseda a vzor žena se liší tvarotvornými afi-
xy v singuláru:

A genitivu a akuzativu
B dativu a lokálu
C vokativu a instrumentálu

4 Koncovku -mi mají v instrumentálu plurálu sub-
stantiva skloňovaná podle vzoru kost. Mohou ji mít
ovšem i některá další substantiva jako například:

A rodič
B Koncovku -mi mají pouze substantiva typu kost.

Maskulina mají v instrumentálu plurálu vždy kon-
covku -y nebo -i.

C člověk
D host, past
E lidé, kůň

5 Distribuce variantní koncovky genitivu plurálu fe-
minin skloňovaných podle vzoru růže je závislá na
utvářenosti substantiva. Výjimkou jsou substantiva

A akce, šance, konference
B studna/studně, sviňa/svině
C míle, košile, chvíle, lžíce, svíce

6 Variantní koncovku v dativu a lokálu singuláru mají
maskulina životná vzorů:

A pán, hrad
B pán, muž, soudce
C pán, muž, předseda, soudce

7 Distribuce variantní koncovky genitivu plurálu ne-
uter skloňovaných podle vzoru moře je závislá na
utvářenosti substantiva. Výjimkou je substantivum

A vejce
B Labe
C sídliště

8 Variantní koncovku ve vokativu singuláru nemají
maskulina životná vzoru:

A předseda, soudce
B muž
C pán, muž, předseda

9 Vzory kuře a moře se v singuláru liší.
A koncovkami akuzativu a nominativu
B podle typu kuře se skloňují výhradně jména mláďat
C +/- přítomností tvarotvorného afixu - kmenotvorné

přípony -et-
D neliší se v singuláru, ale v plurálu

10 Zatrhni substantivum, které má v dativu plurálu
dubletu:

A peníze
B Louny
C Krkonoše

petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
Krkonoším/Krkonošům. Proprium kolísá mezi m.i. a f. Viz též https://prirucka.ujc.cas.cz/?slovo=Krkono%C5%A1e.


petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
A. Substantivum soudce se neskloňuje podle muž.
B. Pravidlo, podle nějž se distribuují koncovky vokativu sg. vzoru muž zní: Substantiva na -ec  mají koncovku -e (pře d níž dochází pravidelně k alternaci c-č), všechna ostatní mají -i. Sb. strýc je výjimka, protože ačkoliv na -ec nekončí, má ve vokativu vedle tvaru strýci i tvar strýče. 
C. Sb. obyvatel má ve vokativu -i. Nejde o žádnou výjimku.



petr
Lístek s poznámkou

petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
A. Není pravda, pro substantiva s příponou -ák platí, že mají ve vok. sg. -u.
B.  Není pravda, pro substantiva s příponou -ek platí, že mají ve vok. sg. -u.
C. Není pravda.
D. Vokativy Bože, člověče, synu jsou výjimkami z uvedeného pravidla.


petr
Lístek s poznámkou
A. G.: ženy/předsedy, A.: ženu/předsedu
B.  D.: ženě/předsedovi, L.: o ženě/o předsedovi
C.  V.: ženo/předsedo, I.: ženou/předsedou

petr
Zvýraznění

petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
A. I.: rodič-i
B. Není pravda viz níže.
C. lid-mi odpověď není úplná viz E
D. hosty arch. i hostmi, ovšem past není výjimka je to femininum podle kost
E. lidmi, koňmi i koni

petr
Zvýraznění

petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
A. Neúplná odověď
B. -u/-ovi 
C. Neplatí pro předseda

petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
A.  Pravidlo, podle nějž se distribuují koncovky gen. pl. vzoru moře zní: Substantiva na -iště  mají koncovku -0 (nulovou), všechna ostatní mají -í. Sb. vejce je výjimka, protože ačkoliv na -iště nekončí, má v gen. pl. tvar vajec.
B. Pokud by se gen. pl. tvořil, což není u propria příliš obvyklé, pak by zněl Labí.
C. Substantivum sídliště není výjimkou z  pravidla uvedeného v A. Naopak je potvrzuje (gen. pl. je sídlišť).


petr
Zvýraznění

petr
Lístek s poznámkou
A. Mají pouze -o (předsedo) a -e (soudce).
B. Není pravda, viz výše.
C. Neplatí pro pán a muž, viz výše.

petr
Zvýraznění
A. Neplatí, těmi se neliší, ty jsou naopak stejné.
B. Není odpovědí na otázku, navíc neplatí, neboť slova jako poupě, koště, pukrle, ... nejsou jmény mláďat.
C. Platí.
D. Neplatí. V plarálu má typ kuře koncovky shodné s typem město a liší se +/- přítomností -at-.



CJJ04: ukol_4_cjj04 Zadání č. 4

Tato strana je prázdná.




